
 

 

 

 

Skolebestyrelsesmøde 

Tirsdag den 19. september 

Kl. 17.30-20.00 

Møde nr.: 2 

Mødeleder: 

Fraværende: Robert, Jesper, Anne,  Christian 

Gæster: Jeanette, afdelingsleder deltager som gæst 

 

 

 (B) Punkt til beslutning, (D) Punkt til drøftelse, (O) Punkt til orientering   

Tids- 

punkt 

Dagsordenspunkt Bilag Forberedelse Ansvarlig 

 Godkendelse af dagsorden (B)    

17.30- 

17.35 

Punkter tages i anden rækkefølge pga ”gæster” til mødet   Mikkel 

 Nyt fra elevrådet (D)    

17.35- 

17.50 

Præsentation af de nye elevrådsrepræsentanter 

Referat: 

Velkommen til Olivia og Victoria 

Første elevrådsmøde for elever i 3- 9. årgang er afholdt i starten af 

september. På mødet blev Olivia og Victoria valgt som formænd for 

elevrådet. Det vil også være Olivia og Victoria, der kommer til 

skolebestyrelsesmøderne. 

Der er også blevet valgt repræsentanter til UTH – Unges Talerør Helsingør, 

som er en slags fælleselevråd i Kommunen. Desuden er to elever fra 

elevrådet valgt til arbejdet med undervisningsmiljø-undersøgelsen. 

 Overvej om der er 

noget særligt, vi vil 

spørge eleverne om! 

Eleverne 

Mikkel Frederiksen  Formand 
Ann Christin Rødal Mahrt  Næstformand 

Vakant (Christine)  Forældresup.. 

Lars Pedersen   Forældrerep.     
Simon B. Christensen  Forældrerep. 
Vakant (Ann Lee)  Forældresup.        
Robert H. Kauffmann  Forældrerep  
Vakant (Jesper)  Forældrerep. 
Karen Kyndesen Quinlan  Forældrerep. 
Christian Holm Donatzky   Byråds rep. 
Emilie Fosselius  Med.arb.rep. 

Anne Jørgensen  Med.arb.rep. 

Victoria   Elevrep. 
Olivia W. Bendtsen  Elevrep. 8A 
Vakant (Preben M)  Eksternt medlem 
Vakant (Pernille K)  Eksternt medlem 
Simon Svenstrup  Skoleleder 
Bjarke Krøll Willemoes  Viceskoleleder 



Aktiviteter / temaer som elevrådet blandt andet arbejder med: 

er: 

 Kælderen F-fløjen (opholdsområde for f-fløjens elever) 

 Fest for 7. – 9. årgang. (til vinter) 

 Ønske om bedre fungerende idrætsomklædningsrum – måske især 

noget rengøring og papir-opfyld. Måske kunne der også ses på om der 

kunne komme båse / gardiner i omklædningen. 

 

 Skolens fødselsdag (B)    

17.50- 

18.00 

Evaluering 

Referat: 

Samlet indtryk 

Postivt med at PBL-projekterne udgjorde bodernes koncept. Det var fint. 

8. årgang var lige i starten lidt pas på, at der ikke var et fælles tema, som 

maden kunne få navne efter mv. 

Meget positivt med musikskolens optræden. 

Musikskolen var positive også og de ville gerne gøre det til en fast optræden.  

 

Bestyrelsens bod.  

AC talt med nye forældre, der kom fra en anden skole. Deres oplevelse var, 

at hos os var det faglige niveau højere, og de var glade for den spændende 

undervisning: PBL/ varieret.  

Der blev talt med flere forældre – gode snakke – både med forældre, men 

også snak med nogen elever om fx mobiltelefoner. 

Naturligvis ikke fødselsdagens ”sjoveste bod” men bestyrelsen fik talt med en 

del. 

Husk næste år at have noget interaktivt med fx tip en 13er, eller noget med 

at putte bolde i et glas. 

 

Mikkel havde lavet skolebestyrelsesberetning på to plancher – men det blev 

måske ikke det der blev lagt mest mærke til… 

Skolebestyrelsen skal fremover måske formalisere ”beretningen” ( fx som 

plancher til skolens fødselsdag) – skal gerne beskrives i forretningsordenen.  

Passende tidsrum for skolefesten er 2½ time 

Bestyrelsen foreslår at ændre til 16.30 til 19, som er et bedre tidspunkt også 

i forhold til de små.  

Husk 9. årgangs rolle næste år- kunne det være en fast tradition, at de skulle 

præsentere noget fra lejrskolen- ”hvad brugte vi alle de penge vi tjente 

sidste år på” ;-) 

 Overvej hvad der 

kunne have været 

endnu bedre ved 

vores deltagelse 

Mikkel 



 Forretningsorden (B)    

18.00- 

18.20 

Gennemgang af forretningsordenen og vurdering af behov for evt. 

justeringer. 

 

Referat:  

På grund af tidspres blev det aftalt at forretningsordenen er brugbar i 

nuværende form,  men der er nogle få ting der trænger til en opdatereing. 

Simon S og Mikkel laver forslag til opdatering.  

x  Mikkel 

Simon S 

 Bestyrelsens principper (O)    

18.20– 

18.50 

 

Arbejdsgruppe Digital dannelse mv.: Mikkel, Jesper og Karen, Simon S, Maria 

Damlund. 

 

Arbejdsgruppen vedr. digital dannelse har overskrifter og lidt tekst klar til 

diskussion   

 

Referat:  

Arbejdsgruppen arbejder videre og princip bliver ikke færdig før tidligst efter 

kontaktforældremødet i januar, så input derfra kan komme med.  

 

Simon S: Input om at et princip skal være overordnet, og skal kunne holde 

mere end et enkelt år. Derfor skal princippet måske være mere overordnet. 

Og noget af det der står i udkastet, skal over i retningslinjer i stedet for. 

 

Debat om brug af computere. Flere gav udtryk for at computeren skal bruges 

hvor det undervisningsmæssigt er relevant, men ellers begrænses. 

Fakta på hvad bruges computeren til – og i hvilket omfang?  

Hvad bruges computeren ikke til… 

 

Det tekniske spor vedr. filtre / hvad der lukket for / hvorfor der kan bruges 

ingoknito. 

 

Debat om mobiltelefoner. Flere i bestyrelsen gav udtryk for ønske om mere 

restriktive mobil-retningslinjer end dem vi har i dag.  

 

Simon S: Oplagt at inddrage inddrage børnene / elevrådet i forhold til 

princip/retningslinjer fx ift mobiltelefoner. Eksempelvis følgende; 

Spørge børnene om hvad de synes problemerne er med mobiltelefoner. 

Hvor meget de egentlig bruger dem i skolen, og hvad de foreslår kunne være 

nogle gode mobilregler. 

  

 

Mikkel 



Arbejdsgruppe skole/hjem meddelesesbog: Karen, Simon, Birger, Jeanette 

Husk: Debat om behov for mængden i ugeplan – kunne man selvstændiggøre 

børnene mere ved at de skrev hjemmearbejde ned i et hæfte. Plus at skrive i 

hånden. Hvilke formål tjener fx ugeplanen og hvad er egentlig praksis. 

Forskellig fra årgang til årgang 

 

Jeanette, afdelingsleder deltager med lille oplæg om vores praksis/behov. 

 

Dialog: Hvordan udmøntes og følges der i praksis op på principper? 

 

Referat: 

Jeanettes oplæg om hvad skole, forældre/elever bruger ugeplanen til – 

hvilket formål tjener ugeplanen? 

 

Debat om Aula, ugeplaner. Herunder hvor meget ansvar børnene selv kan 

tage på forskellige klasssetrin. 

 

Simon S: Udfordringen er nok de 10-15% forældre, der ikke magter Aula.Og  

ikke pt har så mange ressourcer.   

Hvordan hjælper vi dem? Det er det, skolen er forpligtigt på, og gør efter 

bedste evne. Denne del elever/familier har altid været der uanset platform; 

Papir/ skoleintra /Aula 

 

Forslag om at lærerne starter mandag med at logge på ugeplanen og kigge 

på den sammen i klassen.  

 

Arbejdsgruppen skal arbejde videre og afventer, at der er gjort flere 

erfaringer med meddelelsesbogen.  

  

Arbejdsgruppens kommissirium er i forhold til princip 9 omkring skole-hjem-

samarbejdet. Lige nu fylder meddelelsesbogen bare en del. Gruppen arbejder 

videre.  

 

 

 

 

 Pause    

18.50- 

19.00 

    



 Forældreinddragelse (B)    

19.00-

19.20 

Opsamling på deltagelse i forældremøder 

 

Drøftelse af ’Højskoleaften’ (beslutning) og kontaktforældremøde – blandt 

andet har Karen nogle konkrete forslag.  

 

Referat: 

Simon S og Karen finder en oplægsholder til højskoleaften. Inden for temaet 

”børns digitale liv”. Og lægger en dato.  

Næste bestyrelsesmøde finder vi en dato for kontaktforældremødet.  

(januar) 

 

Flere forældre har lyst til at deltage i SB-arbejdet. Hvordan håndterer vi 

denne positive udfordring? 

Referat: 

Der skal holdes et suppleringsvalg – vi mangler et ordinært medlem og to 

suppleanter.  

Simon S. Og Mikkel aftaler en procedure med hurtigt første valgmøde, for at 

holde de 5 interesserede ” til ilden” 

  Mikkel 

 Økonomi (O)    

19.20- 

19.30 
Status på skolens økonomi 

Der har været gennemgang med ØE og DSFI. De havde ingen nye 

bemærkninger til økonomien. 

 SFO forventer et lille mindreforbrug 

 Besparelser på PUK som konsekvens af kommunal genåbning af 

budget  

 Fortsat et forventet merforbrug på skoleområdet ift segregerede 

elever/specialområdet. 

Referat :  

Punktet udskudt til næste møde 

x  SI 

 Nyt fra medarbejdere (O)    

19.20- 

19.30 

   Anne 

Emilie 

 Nyt fra ledelsen (O)    

19.30- 

19.45 

 Skolestruktur (ny tidsplan) -  

 Personale nye/stoppet en årgang ramt – genopslag på lærerstilling 

 Andet 

 Puk info om besparelse - 3 medarbejdere på Puk opsiges  

x  SI 



 Skolen får besøg af praktisk skole- netværket – skolechefer og 

vejledere fra nordsjælland 

 

 Nyt fra Formand (O)    

19.45- 

19.50 

Jesper ønsker at træde ud af bestyrelsen, da han ikke kan finde tid til 

arbejdet. 

  Mikkel 

 Evt. (D)    

19.50- 

19.55 

Intet 

 

   

 Opsamling på mødet (D)    

19.55- 

20.00 

Intet. 

 

  Mikkel 

 

 

Forslag til kommende punkter 

- Eksterne medlemmer vi skal tage stilling 

- Kontaktforældremøde fx tema digital dannelse 

- Overgange mellem børnehave/skole, Og mellem SFO og PUK 

- digital dannelse 

- Forslag til tema ”højskoleaften” fx digitale medier 

- Forslag om velkomstpakke for nye forældre (Karen) 

- eks 

- Lektielæsning, hvordan og hvor meget og feedback. (til drøftelse i bestyrelsen, medarbejdergruppen – evt til et senere 

kontaktforældremøde/højskoleaften?) 

 

 


